
 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 november 2015 
nr 12/2015 

 

 

Sammanträde torsdag 26 november 2015 klockan 19:00 
– 20:13 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

Maria Antonsson (MP) ordf. 

Therese Carlborg (M) v. ordf. 

§§ 1-5, 7-36 

Birgit Marklund Beijer (S) 

Stian Raneke (S) 

Berit Nyberg (S) 

Magnus Lindgren (MP) 

Jaime Barrios (V) 

Tobias Sjö (M) 

Andrea Ström (M) 

Henrik Lundquist (M) 

Bodil Sidén (M) 

Mimmi Deljerud Engholm (L) 

 

Mariana Penchansky Buzaglo (S) 

Per Aldeborg (S) 

Sultan Kayhan (S) 

Patricia Ivars (MP) 

Marion Sundqvist (V) 

Kattja Hessle (M) 

Marie Schött (M) 

Johan Sigholm (L) 

Malin Björk (C) 

Steven Crosson (KD) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Ersättare Kattja Hessle (M) tjänstgjorde för vice ordförande Therese 

Carlborg under § 6, ersättare Mariana Penchansky Buzaglo (S) 

tjänstgjorde för ledamot Fredrik Boeke (S) 
Frånvarande 

Therese Carlborg (M) § 6, Fredrik Boeke (S), Robert Ekstrand (S) 

Klara Lidman (MP), Thomas Linn (M) 

 

 

Tjänstemän 

t.f stadsdelsdirektör Teenie Bennerholt, avdelningschefer Eva 

Broström, Jan Rönnberg, Marianne Snell, Britt Mattsson, 

planeringssekreterare Inger Outzen och vikarierande 

nämndsekreterare Anna Remmets 

Personalföreträdare 

Hamid Ataie, Kommunal 

Utses att justera  

Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) samt Tobias Sjö 

på § 6 
Dag för justering   

1 december 2015 
Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 

 

 Paragrafnr  36    Antal blad 43 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. Tobias Sjö (M) justerar 

§ 6 tillsammans med Maria Antonsson (MP). 

3. Protokollet justeras den 1 december 2015. 

4. Anmäldes att protokollet från den 22 oktober 2015 

justerades den 23 oktober 2015. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Program för del av kvarteret Sperlingens Backe i 
stadsdelen Östermalm, S-Dp 2014-00404 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden bordlade ärendet vid sammanträdet den 22 

oktober 2015. 

Stadsdelsförvaltningen är i huvudsak positiv till den föreslagna 

utvecklingen som syftar till att skapa en mer attraktiv, levande 

och trygg stadskärna. En utveckling behövs av kvarteret så att 

ett mer funktionsblandat och varierat innehåll kan erhållas. 

Förvaltningen framhåller dock att det är viktigt att hänsyn tas till 

byggnadernas historiska värde och att utredning av möjligheter 

till ytterligare nya bostäder i kvarteret fortsätter. Förvaltningen 

anser också att det i förslaget bör ses över vilka möjligheter som 

finns för att öka de gröna värdena i kvarteret, genom exempel 

växtlighet på tak och terrasser.  

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 september 2015.  

Dnr 205-521-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP),  Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

Programförslaget som är ute på remiss rör en mycket central 

del av Stockholm, området kring Sturegallerian, i förslaget 

benämnt efter kvartersbeteckningen ”Sperlingens Backe”. 

Området ligger i Stockholms innerstad vilket tillsammans med 

Djurgården utgör del av Sveriges riksintresse.   

Vi vill understryka vikten av att taklandskapets utformning och 

föreslagna påbyggnader arbetas vidare med för att på lämpligt 

sätt anpassas till stadsbilden och riksintresset av den klassiska 
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stenstadens karaktär. Likaså bör möjligheten att inkludera 

kulturhistoriskt värdefulla byggnader som exempelvis 

fastigheten Freys hyrverk, k-märkt (grön-klassad) byggår 1898-

1900 övervägas i det slutgiltiga förslaget.  

Ambitionen att öppna kvarteret och att stärka kopplingen till 

tunnelbanan är mycket välkommen. Vi ser också gärna att det 

ställs krav på fler bostäder och fler mindre lägenheter som 

hyresrätter inom kvarteret.  

 

Satsningen är önskvärd för att stärka och utveckla city för att 

möta de krav som ställs på Stockholm i en tid med mycket stark 

utveckling av befolkningstillväxten. 
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§ 3   

Svar på medborgarförslag om namn på Hedvig 
Eleonoras fyra förskolor 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom den 23 oktober 2015 om namn på 

Hedvig Eleonoras fyra förskolor. Förslagsställaren framhåller 

vikten av att Hedvig Eleonoras fyra förskolor får riktiga namn 

istället för att heta sina adresser. Förslagsställaren påpekar att 

fördelarna med att döpa förskolorna är många och att det är 

lättare att skilja förskolorna åt om de har trevliga namn. 

Förslagsställaren anser att det känns positivare för barnen, 

föräldrarna och även för personalen att kunna använda 

förskolans namn istället för en adress. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 november 2015. Dnr 2015-657-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 november 2015 
Blad 6 

 

  

§ 4   

Svar på medborgarförslag om ungdomsklubb 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom den 6 oktober 2015 om att öppna 

en ungdomsklubb för ungdomar mellan 14 och 20 år. 

Förslagsställaren framhåller vikten av att en ungdomsklubb ska 

erbjuda möjlighet för unga DJs att visa sin talang och även att 

ungdomar på hela Östermalm ska kunna träffas och umgås. 

Förslagsställaren påpekar att en ungdomsklubb minskar antalet 

hemmafester vilket i sin tur leder till att polisen kan spara både 

tid och pengar. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 november 2015. 

Dnr 2015-618-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Sammanträdesdagar för Östermalms stadsdelsnämnd 
2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för år 2016 i 

enlighet med förvaltningens förslag. 
 
 
Ärendet 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar 

för år 2016. Förslaget har anpassats till stadsledningskontorets 

tidplan för när beslut om tertialrapporter, delårsbokslut och 

budget 2017 med inriktning 2018 och 2019 ska fattas av 

nämnden. 

 

Samtliga sammanträden föreslås, om inte annat överenskommits 

äga rum i Östermalmsskolans aula. Sammanträdet startar kl. 

19:00 men inleds kl. 18:00 med allmänhetens frågestund. 

 

Sammanträdesdag          Plandokument 
4 januari 
 (obs måndag)             

Val av sociala delega-
tionen 

4 februari Verksamhetsberättelse 
och bokslut 2015 

10 mars               
14 april                 Underlag till budget 

2017 med inriktning 
2018 och 2019 

19 maj                  Tertialrapport 1 
16 juni  
25 augusti              
22 september  Tertialrapport 2 
27 oktober               
24 november         
15 december      VP 2017 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 oktober 2015. 

Dnr 2015-628-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Ansökan om föreningsbidrag till Convictus- Bryggan 
Hjorthagen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag om 250 tkr till 

föreningen Convictus verksamhet Bryggan Hjorthagen. 
 
Ärendet 

Bryggan Hjorthagen är en dagverksamhet för riktar sig till 

hemlösa och missbrukare och drivs av föreningen Convictus. 

Bryggan Hjorthagen besöks av ca 50 hemlösa/dag. 

Förvaltningen värdesätter föreningens arbete och ser 

verksamheten som ett viktigt komplement till stadens och 

socialtjänstens olika insatser för hemlösa. Nämnden föreslås 

bevilja Convictus ansökan om föreningsbidrag om 250 000 kr 

för 2015. Bidraget ryms inom budget 2015.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 november 2015. 

Dnr 2015-602-2.1. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Therese Carlborg (M) anmälde jäv i ärendet 

och lämnade lokalen under ärendets handläggning och beslut. 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Verksamhetsuppföljning Nytida AB 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsuppföljningen av 

Nytida AB för år 2015. 
 
Ärendet 

Under våren har fyra gruppbostäder och en daglig verksamhet 

som drivs av företaget Nytida följts upp. Nytida övertog 

verksamheterna 2014-10-01 och driver sedan dess 

verksamheterna på entreprenad.  

Alla uppföljningarna har gjorts på plats tillsammans med 

verksamhetscheferna.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 september 2015. 

Dnr 2015-603-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Partiell revidering av delegationsordning för 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner de förändringar som vidtagits 

i delegationsordningen. 

2. Beslutet gäller från beslutsdatum den 26 november 2016. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har infört ett nytt inköpssystem, E-handel 

vilket innebär att lägsta delegatnivå måste ändras i ärendegrupp 

2.12 när det gäller avrop från ramavtal av rutinmässig 

beskaffenhet för verksamhetens behov av varor. Inom 

beloppsgränsen 200 000 kronor har lägsta delegatnivå ändrats 

från enhetschef/förskolechef till biträdande 

enhetschef/biträdande förskolechef. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 oktober 2015. 

Dnr 2015-22-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Extra jobbstimulans 

Beslut 

Att remissen besvaras i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 

Jobbstimulans är en reform inom ekonomiskt bistånd och 

innebär att den som haft ekonomiskt bistånd under sex månader 

i följd och därefter har arbetsinkomster ska få sitt bistånd 

beräknat utifrån en särskild beräkningsregel under en 

tvåårsperiod. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 augusti 2015. 

Dnr 2015-409-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Mimmi Deljerud Engholm (L) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

        Förslag till beslut 

 
1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

För personer som befinner sig på väg in på den svenska 

arbetsmarknaden är det oerhört viktigt att de första stegen till 

jobb också ger mer pengar i plånboken. I synnerhet i dagsläget, 

när nyanländas integration i det svenska samhället är politikens 

mest angelägna utmaning, måste alla bidrags- och 

transfereringssystem anpassas för att ge största möjliga 
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incitament för människor att komma i arbete snabbt. Den som 

får ett fotfäste på svensk arbetsmarknad ska inte bestraffas. 

Arbete måste löna sig. 

 

Därför måste vi höja ambitionerna vad gäller jobbstimulansen. 

Det är ett litet steg mot att se till att fler barn växer upp med 

föräldrar som går till jobbet. Det är ett sätt att hjälpa människor 

som har varit utanför arbetsmarknaden länge att orka och våga 

ta de första stegen tillbaka. Och det är en del i det löfte vi måste 

ställa ut till alla som nu strävar efter att bygga sig en framtid i 

vårt land: att i Sverige belönas arbete och initiativkraft och den 

som vill göra rätt för sig kan här skapa sig ett bättre liv. 
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§ 10   

Kartläggning av islamism 

Beslut 

Att remissen besvaras i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att 

medel som anslås för den redan antagna strategin omfördelas till 

att gå till kartläggning i förebyggande syfte, vidare att medel ska 

gå till att registrera och följa upp förbrytare som efter avtjänat 

straff ska åter in i samhället samt att Stockholms stad ska 

framställa till regeringen att upprätta ett nationellt offentligt 

register över IS-terrorister.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 augusti 2015. 

Dnr 2015-410-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Ökat ansvar till servicenämnden för centrala 
upphandlingar 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 
 
Ärendet 

I ärendet ger stadsledningskontoret förslag på ökat antal 

avtalsområden där centralupphandling bör vara det normala 

förfarandet. Förslaget innebär också att stadens nämnder ska 

sammanställa en förteckning med gällande avtalstider inom 

föreslagna avtalsområden och sedermera besluta för vilka 

avtalsområden de ska medverka i referensgrupper. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 november 2015. 

Dnr 2015-605-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Program för upphandling och inköp samt klausul om 
antidiskriminering och meddelarfrihet 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen ska ta fram kompletterande anvisningar till 

programmet för upphandling och inköp, vilket enligt 

stadsledningskontorets förslag också ska innehålla 

tillämpningsanvisning för hur krav i samband offentliga 

upphandlingar och investeringar kan ställas på anställningar, 

praktikplatser och lärlingsplatser för personer som står långt 

ifrån arbetsmarknaden.  

  
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 november 2015. 

Dnr 2015-658-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade bifall till oppositionens 

gemensamma förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 

2. Samt därutöver anföra: 

 

Kommunstyrelsen har i budget för 2015 fått i uppdrag att ta 

fram ett nytt program för upphandling och inköp för Stockholms 
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stad samt att revidera tidigare beslutad policy om konkurrens 

och valfrihet. 

 

Vi delar uppfattningen att det är viktigt att motverka fusk och 

svartjobb samt att säkerställa goda arbetsvillkor för de 

leverantörer av varor och tjänster som staden anlitar, antingen 

direkt eller genom upphandlade företag. Seriösa aktörer, 

rättssäkra arbetsförhållanden och konkurrens på lika villkor ska 

prägla alla stadens upphandlingar.  

 

Däremot ställer vi oss ytterst tveksamma till att skärpa 

användningen av krav på kollektivavtal eller 

kollektivavtalsliknande villkor i de upphandlingar där detta är 

tillämpligt. Detta mot bakgrund av bland annat rådande 

upphandlingslagstiftning och EU-rätten. Det strider också mot 

EU:s grundläggande principer att vid offentlig upphandling 

kräva att en leverantör ska vara bunden av eller teckna ett 

kollektivavtal. Stadsdelsförvaltningen påpekar i sitt 

tjänsteutlåtande att EU-rätt inte ger utrymme att ställa krav på 

att en leverantör har kollektivavtal. 

 

Vi noterar att stadsdelsförvaltningen, liksom 

stadsledningskontoret, flaggar för tveksamheter och 

komplikationer gällande förslaget till program för upphandling 

och inköp. Att programmet riskerar att stå i konflikt med krav 

på kvalitet och kostnadseffektivitet. Att programmet riskerar att 

direkt eller indirekt reglera leverantörers övriga verksamhet, 

vilket kan resultera i upphandlingsfel och påföljande 

överklagandeprocesser. 

 

Det är redan idag en utmaning att upphandla verksamheter och 

insatser utan att riskera att snedvrida konkurrensen. Många 

företag uppger redan idag att det finns svårigheter att delta i 

offentliga upphandlingar och att de därför avstår. Vi ser också 

att flera mindre företag med få anställda inte har kollektivavtal 

idag, även om de erbjuder arbetsvillkor som är lika bra som – 

eller bättre än – kollektivavtal. 

 

Med det här förslaget finns en stor risk att ännu färre småföretag 

har möjlighet eller vill medverka vid en upphandling. Vilket inte 

är en bra grund för jobbtillväxten eller staden då de flesta nya 

jobb växer fram i små företag. Dessutom riskerar det att hämma 

konkurrensen om endast ett fåtal större aktörer mäktar med att 

lämna anbud på offentliga upphandlingar. Det är sammantaget 

en utveckling som inte gynnar vare sig medborgarna, de 

upphandlande myndigheterna eller företagen. 
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Den rödgrönrosa majoriteten tar dessvärre med detta ärende ett 

stort steg bort från den grundläggande tanken med lagen om 

offentlig upphandling. Istället slår de in på en väg som riskerar 

att leda till ett läge där Stockholms stads upphandlingar 

snedvridits till något som används för att uppnå politiska 

ändamål. Det är djupt oroväckande och beklagligt. 

 

Ska Stockholm stärka företagande är det inte den rätta vägen att 

göra det krångligare och dyrare att delta vid upphandlingar, som 

dessutom ställer orimliga krav som går stick i stäv med 

lagstiftning och den svenska modellen. Vi ställer oss därför 

avvisande till programmets förslag. 
 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och Steven Crosson (KD) anmälde 

att om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och liberalernas reservation. 
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§ 13   

Förslag till detaljplan för Lilla Gasverket, Hjorthagen 
1:3 i stadsdelen Hjorthagen 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som 

innebär att den äldre bebyggelsen av kulturhistoriskt värde, 

inklusive utemiljön, som finns inom Gasverket kan bevaras 

samtidigt som byggnaderna kan användas för nya behov på ett 

sätt som berikar den nya stadsdelen som växer fram. 

Detaljplaneförslaget innebär också att fler människor kommer 

kunna få ta del av den rika kulturmiljön.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 november 2015. 

Dnr 2015-595-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Förslag till detaljplan för Sjökalven 17 och 28 i 
stadsdelen Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som är 

i linje med översiktsplanen för Stockholm, Promenadstaden, där 

det anges att den centrala staden ska stärkas och fortsätta 

utvecklas. Förslaget är också i linje med stadens önskan om ett 

ökat inslag av mångfald inom hotellutbudet, där hotellägenheter 

bör utgöra 10 %.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 november 2015. 

Dnr 2015-591-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Månadsprognos per oktober 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

nettoöverskott om 22,3 mnkr. Av överskottet återfinns 9,6 mnkr 

inom socialtjänsten och 1,0 mnkr inom barn och ungdom,  

8,4 mnkr inom äldreomsorgen och 3,9 mnkr inom nämnd och 

förvaltningsadministration. Av överskottet inom 

administrationen ska 0,6 mnkr täcka beräknat underskott inom 

stadsmiljö.  

För prestationsjusteringar beräknas budgeten öka med netto 14,6 

mnkr. 
 

Dnr 2015-128-1.2.1. 
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§ 16   

Verksamhetsuppföljning av Gärdets och Värtans 
gruppbostäder 2015 

Beslut 

Verksamhetsuppföljningen av Gärdets och Värtans 

gruppbostäder för år 2015 läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 

Gärdet- och Värtans gruppbostäder är Östermalms 

stadsdelsförvaltnings egna gruppbostäder och drivs i kommunal 

regi. Verksamhetsuppföljningen har skett efter önskemål av 

enhetschef för att få en överblick över verksamheternas rutiner 

gällande dokumentation och att kvalitetsledningssystemets 

dokumenter är uppdaterade.  

 

Dnr 2015-699-1.2.1. 
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§ 17   

Anmälan av rapport om uppföljning av rättigheten till 
daglig utevistelse vid vård- och omsorgsboenden 
inom äldreomsorgen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

I december år 2014 beslutade äldrenämnden i Stockholms stad 

om en rättighet till utevistelse som innebär att de personer som 

bor på vård- och omsorgsboende aktivt ska erbjudas daglig 

utevistelse, året runt. Rättigheten är utformad för att skapa 

möjligheter och för att höja livskvaliteten hos brukarna. 

 

På uppdrag av äldrenämnden har äldreförvaltningen följt upp 

hur rätten till daglig utevistelse införs på vård- och 

omsorgsboenden inom Stockholms stad. 

 

Dnr 2015-641-1.6. 
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§ 18   

Anmälan av rapport ”Barnrättsperspektivet i 
socialtjänstens handläggning” 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Revisorsgrupp 1 inom revisionskontoret, stadsrevisionen, har 

granskat socialnämnden samt stadsdelsnämnderna Skarpnäck, 

Kungsholmen och Spånga-Tenstas hantering av ärenden som 

omfattar barn och unga. Granskningen gäller främst 

utredningsplanering, vårdplaner och genomförandeplaner för att 

säkerställa en rättssäker handläggning. 

 

Dnr 2015-646-1.6. 
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§ 19   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 9 november 2015. 
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§ 20   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 8 oktober 2015 och 12 november 

2015. 
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§ 21   

Anmälan av minnesanteckningar från BRÅ Östermalm 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av minnesanteckningar från BRÅ Östermalm den 24 

september 2015. 
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§ 22   

Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 36 § 
kommunallagen (KL) 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 36 § kommunallagen 

(KL) från den 6 november 2016. 

 

Dnr 2015-675-2.6. 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 november 2015 
Blad 28 

 

  

§ 23   

Anmälan av delegationsbeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2015-030-1.1. 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 
Lämna uppdrag 
om uppdragsup-
phandling till 
stadens centrala 
upphandlings-
entreprenör eller 
vid flera förvalt-
ningars gemen-
samma upphan-
dling lämna upp-
drag till direktör 
för den förvaltning 
som driver upp-
handlingen. 

 
15-11-02 

 
Fullmakt till för-
valtningschefen vid 
service-
förvaltningen att för 
nämndens räkning 
genomföra upphan-
dling av Park och 
lekmaterial - lek-
platsutrustning.  
Dnr 2014-677-2.2.2. 

 
Teenie Bennerholt 
t.f. 
stadsdelsdirektör 

 

4.1. 
Besvara förvalt-
ningsremisser 

 
15-10-27 

 
Remissvar i by-
gglovsärende 
avseende bussdepå 
med verkstad, tvät-
thall, personal- och 
teknikutrymmen, 
bussuppställning, 
miljöstation och 
stängsel i Friham-
nen, mittemot  
Tegeluddsvägen 84-
94. 
Dnr 2015-644-1.5.3. 

 
Britt Mattsson 
avdelningschef 
parkmiljöavd. 
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§ 24   

Anmälan av promemoria 2015-11-26 med förteckning 
av inkommande brev, medborgarförlsag, skrivelser 
m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 14 oktober 2015 till och med den 17 

november 2015. 

 

A. Meddelande från Kommunstyrelsen och 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 19 

oktober 2015, utdrag 

§ 24 Vision 2040 – Ett Stockholm för alla. Dnr 119-1401/2015, 

025-634/2014 

§ 28 Komplettering av riktlinjer för handläggning av ärenden 

gällande ensamkommande barn och ungdomar samt modell för 

fördelning av statlig ersättning för boendeplatser.  

Dnr 156-624/2015 

 

B. Meddelanden från socialnämnden 
Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 

den 8 oktober 2015. 

Protokoll i sin helhet. 

 

C. Meddelanden från utbildningsnämnden 
Protokoll från utbildningsnämndens sammanträde den 22 

oktober 2015, utdrag 

§ 9 Inhyrningsmedgivande av paviljong på Hjorthagens skola. 

Dnr 2.6.3.-1132/2014 

 

D. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Medborgarförslag inkom 23 oktober 2015 om namnen på 

Hedvig Eleonoras fyra förskolor. 

Dnr 2015-657-1.2.4. 

 

Brev inkom 19 oktober 2015 om PRIO medel. 

Dnr 2015-11-1.2.3. 

Brev inkom den 18 oktober 2015 om sysselsättning för psykiskt 

funktionshindrade. 

Dnr 2015-11-1.2.3. 
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Brev inkom den 12 november 2015 om ökade resurser samt ett 

stadsövergripande arbete för bättre sociala miljöer för 

ungdomar. 

Dnr 2015-11-1.2.3. 

Brev inkom den 16 november 2015 om OSA-anställningar som 

rehabilitering för psykiskt funktionshindrade personer. 

Dnr 2015-11-1.2.3. 

 

E. Inkomna domar från Förvaltningsrätten i Stockholm  

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 32 

DOM 2015-10-12 angående överklagat beslut, Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2015-01-29, § 2, gällande 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Förvaltningsrätten 

avvisar yrkandet om att upphäva det överklagade beslutet med 

anledning av anförda omständigheter rörande vem som är 

ansvarig för personliga ombud och frågan om belastning av 

socialpsykiatrins budget. Förvaltningsrätten avslår 

överklagandet i övrigt. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2015-11-10 angående överklagat beslut, Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2015-04-16, § 4, gällande 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 
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§ 25   

Information från stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektör Teenie Bennerholt informerade nämnden 

om läget för ensamkommande flyktingbarn. På grund av den 

kraftiga ökningen har familjeenheten fått förstärkning från 

vuxenenheten samt av en konsult. Rekrytering pågår. Inga barn 

är för närvarande boende på Östermalm. 

 

Östermalms första grönflaggsförskola har invigts.  

 

Förvaltningen har haft möte med Brottsförebyggande Rådet 

samt varit på trygghetsvandring i stadsdelen. Uppslutningen var 

god.  

 

Det har varit stökigt kring Birgerjarlsgatan. Polisen har tagit 

initiativ till samverkan med SL, fastighetsägare med flera. 
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§ 26   

Övriga frågor 

Stian Raneke (S) hade en rapport från boendet Rio. 

 

Berit Nyberg (S) och Bodil Sidén (M) informerade om sitt 

besök på Linnégårde. 

 

Andrea Ström (M) ställde en fråga om den oro som 

fältassistenterna upplevt i stadsdelen och om deras tillgång till 

bil. T.f. stadsdelsdirektör Teenie Bennerholt svarade att det varit 

ökade oroligheter i samband med skolstart men att dessa avtagit. 

Fältassistenterna har alltid tillgång till bil. 

 

Birgit Marklund Beijer (S) hade en rapport från Dianagården. 

 

 

 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse angående demokrati- och utvecklingsmedel från 

Therese Carlborg m.fl (M) och ledamoten Mimmi Deljerud 

Engholm (L). 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

 

Skrivelse angående ungdomsrådet på Östermalm från Therese 

Carlborg m.fl (M) och ledamoten Mimmi Deljerud Engholm 

(L). 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 27   

Förlängning av avtal för hemtjänstinsatser nattetid 
och larmutryckning 
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§ 28  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 29  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 30  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 31  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 32  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 33   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 2 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 34  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB) 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

26 november 2015 
Blad 41 

 

  

§ 35  

Anmälan av beslut från Skolinspektionen 
 
Dnr 2015-631-1.6. 
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§ 36   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 8 oktober 

2015. 

 

 

 

 
 

 

 

 


